



Majlis Kualiti Alam Sekeliling merupakan sebuah badan yang diperuntukkan penubuhannya di bawah Seksyen 4, Akta Kualiti Alam Sekeliling 1974 (Pindaan) 2012.

Peranan majlis ini adalah menasihatkan Menteri Sumber Asli dan Alam Sekitar mengenai:

- Perkara-perkara berhubung dengan akta; dan
- Apa-apa perkara yang dirujuk kepadanya oleh majlis.

Ahli-ahli majlis adalah terdiri daripada 10 orang wakil daripada pelbagai kementerian (dilantik oleh menteri masing-masing), wakil Kerajaan Negeri Sabah dan Sarawak (dilantik oleh kerajaan negeri masing-masing), wakil industri petroleum, wakil industri sawit, wakil industri getah, wakil persekutuan pekilang-pekilang, wakil kakitangan akademik dan wakil pertubuhan bukan kerajaan (NGO) yang mempunyai kepentingan dalam perkara berhubung alam sekitar.

Tujuh EMT

- Dasar Alam Sekitar (*Environmental Policy*)
- Dasar Perbelanjaan (*Environmental Budgeting*)
- Jawatankuasa Pemantauan Alam Sekitar (*Environmental Monitoring Committee*)
- Fasiliti Alam Sekitar (*Environmental Facility*)
- Kompetensi Alam Sekitar (*Environmental Competency*)
- Komunikasi dan Laporan Alam Sekitar (*Environmental Reporting and Communication*) dan
- Ketelusan Alam Sekitar (*Environmental Transparency*).

memberi manfaat kepada pelajar dalam menjadikan mereka peka terhadap pemuliharaan alam sekitar.

Perkara yang tidak kurang pentingnya adalah Ke Arah Pematuhan Peraturan-Peraturan Kualiti Alam Sekeliling (Udara Bersih) 2014.

Dalam hal ini Jabatan Alam Sekitar (JAS) menjalankan beberapa siri seminar di seluruh negara sejak tahun 2014 dan penguatkuasaan sepenuhnya pada 5 Jun 2019.

Agenda pembangunan lestari

KERAJAAN akan melaksanakan anjakan dasar pembangunan dan merangka pendekatan baharu bagi menangani pelbagai cabaran baharu dalam perancangan pelaksanaan Matlamat Pembangunan Lestari (SDG), agenda pembangunan baharu dan Rancangan Malaysia Kesebelas (RMK-11).

Namun yang demikian, dalam perkara ini, SDGs perlu mendapat kerjasama semua pihak berkepentingan di peringkat Kerajaan Persekutuan, pihak berkuasa negeri dan pihak berkuasa tempatan (PBT).

Ini bermakna, sekiranya Malaysia mahu mencapai status negara maju dalam tempoh lima tahun atau 10 tahun lagi, pembangunan ekonomi tidak lagi boleh dilaksanakan seperti biasa.

Perkara tersebut antara yang diputuskan dalam mesyuarat Majlis Kualiti Alam Sekeliling (EQC) pada bulan lalu dipengerusikan oleh Felo Utama, Institut Alam Sekitar dan Pembangunan (Lestari), Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM) merangkap Pengerusi Majlis Kualiti Alam Sekeliling penggal ke-15, **Prof Datuk Dr. Mazlin Mokhtar**.

Mesyuarat yang diadakan

di Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan (KPKT), Putrajaya itu juga memutuskan beberapa lagi perkara yang dianggap menunjukkan komitmen kerajaan dalam agenda pembangunan lestari.



DR. MAZLIN MOKHTAR

Menurut Mazlin, bagi memastikan indikator SDG terutama alam sekitar supaya dapat dinilai dengan baik, kerjasama kesemua ahli Mesyuarat EQC dan agensi masing-masing diperlukan untuk memberikan data dan informasi yang tepat melalui kerangka dan mekanisma yang diselaraskan oleh

Unit Perancang Ekonomi (EPU), Jabatan Perdana Menteri (JPM), Jabatan Perangkaan Malaysia dan institusi lain.

Perkara lain yang turut disentuh adalah berkaitan Pengurusan Data Secara Efektif iaitu data alam sekitar akan diuruskan dengan lebih efektif supaya lebih tepat dan menggambarkan situasi sebenar.

Mesyuarat menyokong cadangan untuk menubuhkan jawatankuasa khas yang terdiri daripada pelbagai sektor termasuklah kerajaan, industri, pertubuhan bukan kerajaan dan ahli akademik bagi mengumpul dan mengaudit data-data.

Dalam masa yang sama,

turut disentuh adalah Hala tuju Pengurusan Sisa Pepejal Negara.

Mengenai perkara tersebut, hala tuju Jabatan Pengurusan Sisa Pepejal Negara dititikberatkan bagi merealisasikan pengurusan sisa pepejal yang mampan dan holistik. Mesyuarat juga menetapkan supaya kaedah terbaik juga perlu dicari untuk mengatasi isu-isu sampah di laut, dan juga sampah yang dibuang oleh pengguna jalan raya.

"Kerajaan juga disarankan mengambil tindakan dalam menangani isu pengurusan kereta tersadai atau ditinggalkan (*abandoned vehicle*) yang semakin meningkat setiap tahun.

"Jabatan Alam Sekitar (JAS) akan menguruskan buangan terjadual kereta tersadai di bawah Akta Kualiti Alam Sekeliling 1974 dengan menggubal perundangan dan mewujudkan garis panduan bagi menangani isu ini agar dasar pengurusannya dapat dilaksanakan dengan baik," ujarnya.

Turut diputuskan adalah Program Kesedaran Alam Sekitar - Sekolah Lestari.

Menerusi program tersebut Sekolah Lestari-Anugerah Alam Sekitar (anjuran JAS) dan *Eco-School* anjuran Dana Hidupan Liar (WWF) Malaysia diperluas ke seluruh negara dengan harapan setiap sekolah di negara ini menyertai program ini. Program sebegini kata beliau,